
 

RENATO PETEK:  

- Dobar dan i lijepi pozdrav svima.  

Pitanje je za gradonačelnika a vezano je za novi sustav odnosno model naplate 

varijabilnog dijela odvoza miješanog komunalnog otpada koji je stupio na snagu 1. 10. Znamo 

da smo oko tog datuma svjedočili onim raspravama o volumenu vrećica. Znači da li ste vi 

utvrdili, da li ste vi utvrdili za ovu vrećicu od 10 litara koliko na kraju stane u nju dakle otpada? 

Znate da smo raspravljali o tome i mediji su pisali, radili eksperimente. Čini mi se da u jednoj 

emisiji kolega Bakić je bio pobjednik u jednom eksperimentu gdje se aproksimativno dakle 

utvrdilo da u ovu vrećicu stane 19 litara, no kad se stegne ova vezica onda stane nešto manje 

što bi onda značilo da zapravo ako građani kupuju ovu vrećicu od 10 litara oni ne plaćaju 20 

lipa što je trebala biti jedinstvena cijena bez obzira na veličinu vrećice. Ako je tome tako onda 

Holding trpi financijsku štetu.  

Da li ste utvrdili da li je napravljen neki propust? Je li to utvrdio Holding ili vi? Da li je 

odgovoran Holding, Čistoća, tko je radio taj prijedlog ili radna skupina možda koja se bavi tim 

temama? Jer vjerujem da se svi slažemo da ako dođete na benzinsku i da kažete za 100 kuna da 

hoćete gorivo razlika je ako dobijete 10 litara ili 20 litara. Ili ako hoćete kupit 10 kila jabuka a 

za istu cijenu vam netko kaže evo vam 20 kila jabuka. Dakle netko trpi štetu. Da li je utvrđena 

šteta s obzirom na razliku u volumenu količine smeća, miješanog komunalnog otpada koji stane  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

u ovu vrećicu? 

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala na pitanju zastupniče.  

Odgovor će dati gradonačelnik Tomislav Tomašević. Izvolite gradonačelniče.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Znači ovo je sad zamjena teza. Znači prvo smo optuživani bili mjesec dana da su 

vrećice premale u odnosu na ono što je deklarirano a sad smo optuživani da su prevelike. Znači 

nikad, nikad dobro. I ono, tvrdilo se da, ne samo da su premale nego da nastavlja se praksa koja 

je prije bila gdje su bile premale vrećice čini mi se za biootpad itd. pa se onda to mjerilo.  

Kao što znate i sami ste to rekli rasprava uopće o mjerenju volumena vrećica je dosta 

kompleksna u najmanju ruku. Tjednima je trajala rasprava i znanstvena i stručna i ne znam, u 

javnosti kako uopće izmjeriti volumen vrećice što nije, nije bezazlen zapravo zadatak. S druge 

strane postoje standardi u industriji proizvodnje vrećice vezani za valjak itd. koje smo propisali 

gledajući te standarde u samoj javnoj nabavi i po tome se isto tako ravnamo.  

Znači ponovit ću još jednom. Ono što se sigurno nije dogodilo jest da su vrećice manje od onog 

što je deklarirano. Ovisi o tome kao što ste i sami rekli, volumen ovisi o tome koliko se stegne 

vrećica tako da se to mijenja znači zapravo od korisnika do korisnika, ali ono što je sigurno jest 

da nije sigurno se dogodilo da su manje litraže od deklarirane jer bi to značilo da na neki način 

varamo građane. Za što nas se optuživalo pa i dan prije nego što je stupio model na snagu.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala gradonačelniku.  

Zastupnik Petek želi dodatno objašnjenje. Izvolite zastupniče.  

 

RENATO PETEK:  

- Spomenuli ste i sami deklaraciju neku. Ove vrećice nemaju te deklaracije. Kad 

kupujete u trgovini ne možete vidjeti i naći na njima, na onom paketu koji kupujete. No da ne 

idem u tu temu ako mogu dobit pisanim putem ovaj odgovor da obrazložite to.  



Dakle rekli ste otprilike da je veći volumen od propisanog. To znači da se čini šteta 

Zagrebačkom holdingu. Ako je npr. ovo, ako ovdje stane 20 litara a ne 10 na 5 milijuna vrećica, 

a recite koliko je prodano od 13 milijuna vrećica, rekao je gospodin Novaković neki dan da je 

prodano 13 milijuna, ako je 5 milijuna ovih vrećica to je šteta od minimalno milijun kuna manje 

u blagajnu Zagrebačkog holdinga. Ako je tome tako, a vi trebate to utvrditi ne gospodin Bakić 

kao profesor s PMF-a koji je bio najprecizniji navodno u onom eksperimentu.  

Dakle vi trebate utvrditi da li je tome tako. Ako je onda definitivno postoji neka šteta jer 

ljudi kupuju 10 litara a zapravo dobe 12 ili 20, svejedno je, ali dobiju više od onog što plaćaju. 

Odnosno ako kupite onu drugu vrećicu odvoz smeće plaćate ne 20 lipa nego 18, 10, 24, svejedno 

je. Dakle ne bi smjelo to biti, nikakvog odstupanja.  

Drago mi je da ne dobivaju barem ljudi manje vrećice od ovog što piše na njima ali bez obzira 

na to čini mi se da onda postoji šteta. U svakom poduzeću kad bi se to tako utvrdilo da vi 

dobijete 20 litara goriva više rekao sam ili bilo kojeg proizvoda više od onog što plaćate pa 

netko bi morao odgovarat istoga dana jer bi se utvrdio neki manjak u odnosu na plan i reagirali 

bi na licu mjesta. Pa čak i u INA-i bi reagirali vjerojatno isti dan. Falilo bi im goriva, dupla 

količina bi negdje otišla a ne bi bilo prihoda.  

Dakle molim vas ipak pisanim putem pa da to precizirate sve i onda da svi razjasnimo  

……/Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

i da više nema nedoumica.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo zastupniče.  

Želite li gradonačelniče usmeno još pojasniti? Želite. Izvolite.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Hvala zastupniče Petek. Vi ste jučer isto bili na prosvjedu radnika Čistoće gdje ste se 

založili za povećanje materijalnih prava Čistoće  

……(Nerazumljiva upadica iz klupe)……  

tako da vjerujem da ćete, vi ćete onda pretpostavljam tražiti povećanje cijena usluga 

odvoza otpada kako bi se, kako se ne bi radili kako ste rekli financijska šteta Čistoći i kako bi 

Čistoća poslovala s pozitivnom nulom i kako bi imalo prostora se za materijalna, povećanje 

materijalnih prava radnika Čistoće.  

Međutim na istom tom prosvjedu ste rekli zašto je poskupio odvoz otpada pa mi onda 

nije jasno baš u kojem smjeru idete s vašim komentarima. Znači s jedne strane ako sam dobro 

shvatio hoćete manje vrećice od 10 litara, žalite se da je poskupila cijena odvoza otpada u 

Zagrebu a u isto vrijeme tražite povećanje plaća za radnike Čistoće. Tako da evo, ja ću vama 

pisano odgovorit pa odgovorite i vi meni kako je to, koje je na kraju vaše zapravo stajalište.  

 

 


